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Čtěte také
  Vyjádření SK RVŠ k článku „Vysokoškoláci se bouří: Zápisné pět tisíc za rok studia platit nechceme”
  Vyjádření SK k prezentaci námětů UK na novelizaci zákona o VŠ a reformě VŠ
Univerzita Karlova včera přišla se svým návrhem reformy terciárního vzdělávání. Jeho součástí je i roční pětitisícové
»zápisné«. Plány univerzity se studentům nelíbí.
»Dlouhodobě odmítáme jakékoli formy zpoplatnění studia a domníváme se, že možnost zavedení zápisného není ničím
jiným než jednou z forem zpoplatnění studia,« řekl Miroslav Jašurek, mluvčí Studentské komory Rady vysokých škol.
Byli to přitom zástupci vysokých škol, kteří se postavili proti myšlence takzvané Bílé knihy, která se školným počítala.
Někdejší ministr školství Ondřej Liška už ale reformu nestihl prosadit.
Nová ministryně školství Miroslava Kopicová se nad návrhem podivuje: »Je pozoruhodné, že o tzv. zápisném uvažuje
právě ta univerzita, která tolik protestovala proti myšlence odloženého školného. Jinak je to hra se slovy - zápisné,
školné.«
Mluvčí studentů Jašurek ovšem univerzitě přiznal, že se jí v reformním plánu »v zásadě podařilo identifikovat
nejvýznamnější aktuální problémy vysokého školství, zejména co se týče financování a řízení vysokých škol«.
»Tento způsob reformování vysokého školství je přínosnější než snaha ministerstva o vznik zcela nového zákona o
terciárním vzdělávání,« dodává Jašurek.
Návrh chce prosadit pětileté smlouvy, ve kterých by se stanovily dlouhodobé cíle vysokých škol včetně počtu přijímaných
studentů. Stát by jim za to garantoval určitý objem peněz. Pro školy by prý také bylo jednodušší, kdyby si mohly samy
rozhodovat o tom, do čeho investují. »Nechme na vysokých školách, jestli za to koupí třeba mikroskop nebo postaví
novou posluchárnu,« vysvětlil záměr kancléř UK Tomáš Jelínek. Dosud prý totiž o každé jednotlivé investici rozhoduje
ministerstvo.
Návrh univerzity se ale shoduje s ministerskou reformou například v tom, že se musejí některé školy orientovat spíše
na výzkum a vědu, nebo na vzdělávání.
Změnit by se měly i akreditace. Ty by měly být vázány nikoliv na jednotlivé obory, ale na vzdělávací oblasti. Jako příklad
uvedl Jelínek fyziku na UK, kdy se nyní musí zvlášť uznávat fyzika jaderná i teoretická. Akreditace by také byly vázány
na jednotlivé vyučující, kteří by nemohli garantovat obory na více školách. Návrh chce teď Univerzita Karlova předložit
ostatním vysokým školám, v srpnu ho představí ministerstvu.
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